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Introducció
No podem sobreviure sense els oceans. Els ecosistemes oceànics han estat malmesos
degut a les activitats humanes durant molts anys. La sobrepesca, l'explotació de recursos, el
turisme, la recreació, el desenvolupament de la costa i la contaminació són les principals
causes que destrossen els hàbitats i a conseqüència les espècies marines redueixen la
seva població.

Es pot observar de forma visible com el canvi climàtic avança molt ràpidament a pitjor.
Actualment, s'han perdut la meitat dels esculls de coral del món a causa d'un ús massiu dels
recursos de l'oceà, provocant que el seu ús sigui major del que es poden recuperar
naturalment.

Les MPA (Àrees Marines Protegides), que són regions clarament definides i reconegudes
dels quals se'n vol conservar l'ecosistema són una de les millors opcions per poder mantenir
els nostres oceans i evitar una destrossa major. A més de proporcionar beneficis ecològics,
socials i econòmics.

Per aquesta raó es vol construir una eina interactiva d'aprenentatge que proporcioni
informació sobre les MPA per a millorar la formació dels gestors d'aquestes àrees. Aquesta
eina és un projecte entre la UNEP (Programa de les Nacions Unides per al Medi Ambient)
que és un programa que coordina tot tipus de activitats relacionades amb el medi ambient,
oferint ajuda a altres països per implementar polítiques mediambientals, la Universitat de
Girona i la Fundació Visualització per a la Transparència que pretén promoure
l’alfabetització en l’accés a les dades per tal de fomentar una ciudadanía més informada.

Es pretén desenvolupar un lloc web accessible i interactiu on es pugui trobar tota la
informació i resoldre les qüestions que es puguin tenir sobre les MPA.

El desenvolupament del projecte inclou la creació d'un front-end fent ús de frameworks i
llenguatges com Svelte, Javascript, HTML, CSS, Typescript, entre altres. Aquesta eina
permet als usuaris gestors del lloc web elaborar, publicar i actualitzar gran part del contingut.
Això implica tenir un CMS integrat amb el front-end i back-end amb una API amb sistemes
d'autorització que permetin accedir al CMS de forma segura i que garanteixi la
confidencialitat, integritat, disponibilitat de la informació.

Objectius
A continuació faré un desglossament dels punts a assolir durant aquest projecte:

● Crear un front-end de l’aplicació amb l’ajuda de tot l’equip.
○ Realitzar un disseny atractiu del front-end mitjançant eines

col·laboratives com Figma.
○ Implementar el lloc web dissenyant usant les tecnologies Svelte,

HTML, CSS, Javascript i TypeScript.

https://www.fundaciovit.org


○ Implementar el lloc web perquè sigui accessible i compleixi els
corresponents estàndard.

● Aprendre a fer ús de l’eina de control de versions Github.
● Crear un back-end de l’aplicació amb l’ajuda de tot l’equip.

○ Realitzar un bon disseny d’una base de dades mitjançant tecnologies
com Prisma i PostgreSQL.

○ Implementar un bona gestió de la memòria cau a l'aplicació amb
tecnologies com Fastly.

○ implementar un sistema d'autenticació d’usuaris.
○ Implementar un sistema de cerca per poder buscar diversos elements

dins del lloc web amb l’ajuda dels vectors de cerca.
○ Realitzar un disseny d’una API mitjançant la tecnologia cloud

serverless.

Resultats



Conclusions

En l'àmbit personal estic molt satisfet amb tots els coneixements que he assolit. Gràcies a
tot l'equip de treball hem aconseguit fer una primera versió molt bona.

A l'hora de realitzar el disseny gràfic, la meva aportació no hi ha set tant com la que
m'esperava, però he pogut seguir de molt a prop el seu desenvolupament, també he tingut



l'oportunitat de fer algunes aportacions com ara el disseny de l'editor de tags i de l'ordenació
de pàgines.

Pel que fa al desenvolupament usant les tecnologies Svelte, HTML, CSS, Javascript i
TypeScript, aquest ha estat sense dubte l'assoliment al qual puc dir que estic més orgullós.
Gran part de la meva feina ha estat basada en aquest punt i sento que he adquirit nous
coneixements i tècniques. Un punt que també està relacionat amb els dos anteriors és que
el lloc web sigui accessible. Pel que fa a disseny; s'ha tingut sempre en compte; s'han
utilitzat colors accessibles fent servir esquemes de colors amb contrasts per diversos tipus
de discapacitats. Pel que fa a nivell de codi sempre s'intenta seguir amb els estàndards
recomanats, però no s'ha tingut el temps suficient per poder validar exhaustivament
l’accessibilitat del codi.

GitHub ha estat molt important en aquest projecte, gràcies a ell hem pogut tenir un control
de versions molt bo, cosa que ha permès que jo pogués treballar paral·lelament amb tot
l'equip.

Si parlem del backend, he fet aportacions per les tags i l'ordenació de pàgines, però
m'hauria agradat fer més. He fet alguns dels dissenys de la base de dades, però no tots.
Gràcies a això he pogut fer servir Prisma en profunditat i entendre com funciona, ja que
totes les consultes que es feien a la base de dades eren a través d’aquesta eina,
malauradament, no he tocat gaire PostgreSQL més enllà de la seva configuració inicial i
posada a punt per al projecte, pel fet que en fer servir Prisma no he tingut la necessitat de
fer-ho.

La gestió de la memòria cau l'he hagut de fer en les tags i en el page ordering. Em vaig
interessar molt pel tema i vaig dedicar uns dies a entendre en profunditat al seu
funcionament. Estic satisfet amb el que he aconseguit.

El sistema d'autenticació d'usuari va ser implementat pel líder tècnic del projecte. La meva
feina va ser entendre com funciona i utilitzar-lo per gestionar l'accés a certes pàgines del
CMS i de l'API.

Igual que el tema de la gestió de la memòria cau, els vectors de cerques també els vaig
haver d'usar per a l'editor de tags. Vaig haver d'entendre com funciona, fer servir i modificar
algunes de les funcions claus pel seu ús.

Finalment, l'últim dels propòsits era la creació d'una API. Aquest punt va relacionat amb
Prisma, ja que la majoria de peticions que es feien a l'API, per obtenir les dades es feien a
través de Prisma. Aquest ha estat un dels punts on he dedicat més temps i he adquirit més
coneixements.

Estic molt satisfet amb la feina feta. Ha quedat un producte del qual estic content dels
resultats. Encara queden implementacions i detalls a polir, com per exemple els temps
inicials de càrrega que són elevats o el disseny responsiu que no està del tot complet. Que
seran fets en una següent fase de desenvolupament. Un dels meus objectius era saber les
bases per crear una aplicació des de zero i adquirir els coneixements necessaris per



poder-ho replicar, sens dubte penso els he aconseguit. La feina en equip ha estat molt bona
i l'equip de treball sempre m'ha donat suport.


